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BRMG.0012.40.2018/KSiB 
 

PROTOKÓŁ NR 71–5/2018 
 
Z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 
19 kwietnia 2018 roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00, w Sali Seana Lestera nr 
003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Na stan 7 (siedmiu) członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu 
uczestniczyło 7 (siedem) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 
obrady, otworzył 71 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał 
zebranych i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym 
drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
 
 

1. Informacja dotycząca subwencji oświatowej na 2018 rok. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 
budżetu Miasta Gdańska za 2017 rok. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 1564. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 
1565. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Następnie przewodniczący poinformował, że po sporządzeniu porządku posiedzenia 
do Komisji zostały skierowane do zaopiniowania projekty uchwał Rady Miasta 
Gdańska: 
 

• zmieniająca uchwałę w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Miasta 
Gdańska w 2018 r. środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 
nauczycieli z uwzględnieniem doradztwa metodycznego – druk nr 1570. 

Przewodniczący zaproponował, aby projekt uchwały wprowadzić do porządku obrad 
i omówić w pkt 1A.      
                         

Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
6 za - jednogłośnie 
 

• zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na 
drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za 
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postój pojazdów samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu 
pobierania opłat – druk nr 1569. 

Przewodniczący zaproponował, aby projekt uchwały wprowadzić do porządku obrad 
i omówić w pkt 1B.      
                           

Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
6 za - jednogłośnie 
 
• zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w 

drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso – druk nr 1559                           

Przewodniczący zaproponował, aby projekt uchwały wprowadzić do porządku obrad 
i omówić w pkt 4A.      
                           

Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
6 za – jednogłośnie 
 
• zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych – druk  1560  
Przewodniczący zaproponował, aby projekt uchwały wprowadzić do porządku obrad 
i omówić w pkt 4B.      
                           

Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
6 za - jednogłośnie 
 
• w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Gdańska – druk nr 1557. 
                           

Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
0 za, 6 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. 
Projekt uchwały nie został wprowadzony pod obrady. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z przyjętymi zmianami. 
 

Głosowanie:  
6 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Informacja dotycząca subwencji oświatowej na 2018 rok. 
 
Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Subwencja oświatowa na rok 2018 to kwota 469 129 943 zł. Jest to wzrost w 
stosunku do roku ubiegłego o 3,71%. Kwotowo jest to 16 700 000 zł więcej niż 
otrzymaliśmy w zeszłym roku. Liczba uczniów objętych subwencją oświatową 
również jest wyższa w stosunku do roku 2017 o 1402 uczniów co daje procentowy 
wzrost o 1,64%. Standard A w stosunku do ubiegłego roku wzrósł o 2,2% i w tej 
chwili wynosi 5 409 zł. Jeżeli chodzi o dopłatę miasta do zadań własnych na dzień 
dzisiejszy zaplanowanych to jest 42,8% dopłaca miasto do utrzymania placówek 
oświatowych. Może jakieś pytania?   
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Jakieś odniesienie do lat poprzednich?  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
W roku ubiegłym było to 43,47% także mamy troszkę spadek udziału miasta w 
stosunku do otrzymywanej subwencji.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czy są państwo w stanie przygotować komisji graf kolumnowy z ostatnich lat jak 
wygląda, porównanie do całości ile wkładamy w oświatę.  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Trzy lata wstecz? 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Tak.  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
I rozesłać do państwa, do Komisji.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Przewodnicząca mówi, że 5 lat wstecz.  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Dobrze, oczywiście.  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dlaczego o tym mówię, ponieważ sposób finansowania zmienił się w zeszłym roku i 
w tym roku całkowicie. Wcześniej był mniej więcej stabilny, stąd też moja prośba, 
żeby porównać jak to się miało 4-5 lat temu, wtedy, kiedy to prawo było takie 
stabilne i teraz, kiedy ono jest takie zmienne.  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ale te dane, które podałam będą wystarczające? O standardzie, o wysokości 
subwencji i o dopłacie miasta do faktycznie poniesionych wydatków?  
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Na 2018 rok to będzie plan, a wykonanie będzie na koniec roku.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
W zeszłym roku musieliśmy dwa razy dokładać w sumie prawie 40 mln zł jeżeli 
dobrze pamiętam. Chodzi nam po prostu o to, żeby mieć jakieś dane porównawcze. 
Pytania, pani przewodnicząca bardzo proszę. 
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam takie małe pytanie, ponieważ jakby ustawa o finansowaniu zadań oświatowych 
zmieniła kartę nauczyciela. To powoduje to, że od tego roku kalendarzowego 
dyrektorzy i wicedyrektorzy mają urlopy 35 dniowe i nie mają możliwości 
nadgodzin. Wydział Rozwoju Społecznego, pan dyrektor Szczuka mówił, że jest w 
przygotowaniu nowa uchwała dotycząca wynagradzania nauczycieli, natomiast ja 
wczoraj w rozmowie ze związkami zawodowymi dowiedziałam się, że oni nic na ten 
temat jeszcze nie wiedzą. Rok szkolny nowy zbliża się, gdzie będą obowiązywać 
nowe zasady wielkimi krokami, czy wiemy kiedy… ono przyniesie ogromne skutki 
finansowe dla budżetu. Kiedy możemy się spodziewać takiego projektu uchwały? 
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Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie znam na tyle dokładnie tematu, żeby odpowiedzieć konkretnie. Sprawą 
zajmuje się dyrektor Kryger, którego w tej chwili nie ma. Jest w delegacji 
zagranicznej. Wiem, że z naszej strony został przygotowany już wstępnie, w tej 
chwili jest u radców prawnych zmiana tej uchwały, gdzie w załącznikach jest 
regulamin. W momencie, kiedy po powrocie dyrektora jeszcze raz po raz kolejny 
spotkamy się, już takie nasze wewnętrzne spotkania, które kilkakrotnie się 
odbywały, żeby wszystkie sprawy omówić.  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli jeszcze przed wakacjami?  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak. Takie były plany pana dyrektora, żeby najpóźniej na sesji w czerwcu tą 
zmianę wprowadzić i jak to w tej chwili wygląda to nie potrafię dokładnie 
powiedzieć, ale plany były takie.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Pan radny Andrzejczak.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Krótkie pytanie, natomiast jeżeli pani też nie będzie w stanie wyczerpująco 
odpowiedzieć to też prosiłbym ewentualnie, żeby państwo później odpowiedzieli, a 
pytanie dotyczy też wynagradzania dyrektorów, a pytam o to w kontekście 
najlepszych placówek np. czy licealnych czy szkół, ponieważ tak jak do mnie też 
dochodzą głosy, że w związku z reformą edukacji np. zmniejszeniem ilości 
oddziałów dyrektorzy naszych najlepszych solidnych marek dostają niższe… to są 
też skutki tego, że muszą zmniejszyć ilość oddziałów…  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To jest ta uchwała.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tak. Druga sprawa czy możemy mieć dodatkowe mechanizmy gratyfikacji dla takich 
jednostek zarządzanych przez takich dyrektorów, menadżerów oświaty, bo 
podobno Gdynia takie instrumenty wprowadziła czy posiada. Czy one są w ogóle 
możliwe na bazie obowiązującego dzisiaj w Polsce prawa.  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeżeli chodzi o dodatek funkcyjny dla dyrektorów to faktycznie jest on powiązany z 
ilością oddziałów, która jest w placówce, natomiast duże zmiany mają zajść w 
przypadku dodatków motywacyjnych i tutaj ma być dosyć duże zróżnicowanie i 
troszeczkę inne zasady niż były do tej pory. Planujemy zwiększenie tych dodatków 
motywacyjnych dla dyrektorów dosyć znacznie.    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale dla wszystkich po równo?  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie. Zróżnicowane. Wszystko w zależności od odpowiednich kryteriów, które też 
będą ujęte w tym regulaminie wynagradzania.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo? Czy jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Komisja przyjęła do 
wiadomości informację dotyczącą subwencji oświatowej na rok 2018. 
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PUNKT – 1A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Miasta Gdańska w 2018 r. środków na 
dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli z uwzględnieniem 
doradztwa metodycznego – druk nr 1570. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 kwietnia 2018 r. – sprawa BRMG.0006.127.2018). 
 

Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały.  
 

Następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, przewodniczący Piotr Borawski 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały zawartego w druku nr 1570. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Jarosława Formelę – Kierownika Referatu 
Ekonomicznego w Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 1570. (Opinia nr 71-5/355-23/2018).  
 

PUNKT – 1B 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za postój pojazdów samochodowych w 
tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat – druk nr 1569. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 kwietnia 2018 r. – sprawa BRMG.0006.126.2018). 
 

Pani Anna Bobrowska – przedstawicielka Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni w 
imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy jest przygotowywana też uchwała, bo wiem, że Rady Dzielnic podejmowały 
uchwały dotyczące rozszerzania stref płatnego parkowania, tak m. in. w Oliwie 
było. Czy będzie jeszcze jakieś planowane poszerzenie tych stref?  
 

Pani Anna Bobrowska – przedstawicielka Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
W tej chwili jest to na etapie rozmów z Prezydentem. Jest to na etapie rozmów i 
ustalania które to mają być. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Rozumiem, że jest pewne ograniczenie wynikające z ilości dostępnych też 
automatów. 
 

Pani Anna Bobrowska – przedstawicielka Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
W tej chwili tak.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1569. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Bobrowską – przedstawiciela Gdańskiego 
Zarządu Dróg i Zieleni, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1569. 
(Opinia nr 71-5/356-24/2018). 
 

PUNKT – 2 
 

Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 
Miasta Gdańska za 2017 rok. (Pismo WBMiP-I.719907.2018.IŚ) 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Przedstawiła prezentację. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do pytań. Jeżeli chodzi o wykonanie wydatków 
majątkowych to jest 80%. Co miało na to wpływ. Jeżeli dobrze sobie przypominam 
to chyba powodem była Kartuska za obwodnicą.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Finansowo nie, bo w międzyczasie skorygowaliśmy budżet.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
I one poszły na inne wydatki.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Poszły na inne wydatki. Jest większy pakiet inwestycji, tylko generalnie 
niewykonanie wydatków majątkowych głównie miały wpływ wydatki inwestycyjne 
czyli wydatki na przedsięwzięcia, projekty. Opóźnienia przede wszystkim przy 
największych projektach opóźnienia związane z długo wyczekiwanymi umowami na 
finansowanie. Bardzo długo czekaliśmy na te umowy. Nie mogliśmy uruchamiać 
przetargów mimo, że byliśmy gotowi, bo nie dostawaliśmy tego dofinansowania, nie 
dostawaliśmy zgody. Głównie unijne. Odtwarzaliśmy. Na listopadowej sesji 
zrobiliśmy pewne przemodelowanie budżetu przenosząc środki niewydatkowane na 
2019 i 2020 rok już nie zwiększając limitów na rok 2018. Wiedzieliśmy, że projekty 
się przesuwają i to nie znaczyło, że więcej wydamy w 2018 roku tylko po prostu się 
przesunęły. Sporą część liczbowo i kwotowo też nie wydaliśmy i nie zrealizowaliśmy 
z Budżetu Obywatelskiego. Po pierwsze wyższe koszty. Po drugie deficyt 
wykonawców na rynku. Niektóre z projektów to trzykrotnie powtarzane przetargi. 
Nie przynosiły rozstrzygnięcia, albo nie było wykonawców, albo kwoty przekraczały 
dwukrotnie to co przeznaczaliśmy. W tej chwili już po I kwartale tego roku 
właściwie tylko dwa projekty z poprzedniego roku zostały do przeprowadzenia, 
więc uporaliśmy się w I kwartale z zaległościami z zeszłego roku. Radzimy sobie jak 
możemy, ale już w tym roku kilka przetargów nie dało rezultatów i z tego powodu, 
że po prostu się nie zgłosili wykonawcy. Nie było ofert. Widzimy niestety, że ta 
tendencja jest stała. Będziemy musieli sobie z tym radzić.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Pan radny Andrzejczak.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chciałbym zapytać jeżeli chodzi o program, który dla mnie jest istotnie ważny, 
chociaż nie jest taki duży w budżecie czyli Jaśniejszy Gdańsk, bo tu jest 4,5 mln zł, 
a było 5 mln zł. Czy też udało się przyspieszyć w I kwartale jeżeli chodzi o program 
też latarniowy?   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. W tej chwili już zaczyna nam brakować pieniędzy co oznacza, że projekt jest 
… 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chcieliśmy dołożyć pani dyrektor ze 2 mln zł, ale była odpowiedź taka nawet, że 
nie chodzi o pieniądze tylko projektów nie ma.  
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Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, one też są projektowane, ale też przygotowując nowe projekty w sensie 
dokumentacji też posiłkujemy się środkami w WPF-ie na przyszły rok, także akurat 
ten program Jaśniejszy Gdańsk wyjątkowo dobrze nam idzie. Idzie planowo. Nie 
narzekamy na deficyt wykonawców. Też ceny nie są powyżej wartości.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Może dołożymy do tego?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Jeśli będziemy mieli z czego to tak.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Do pani Skarbnik jeszcze pytanie, bo podatek od nieruchomości 413 mln zł w 
porównaniu do zeszłego roku jaki jest? Wzrost? Jaki był w zeszłym roku? 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Myśmy w trakcie roku jeszcze podwyższali, także wykonanie mamy w stosunku do … 
nie pamiętam ile to jest.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czy moglibyśmy prosić o zestawienie podatku od nieruchomości za trzy lata. 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Ja państwu może jeszcze bardziej szczegółowo to pokażę co do osób prawnych, 
fizycznych i może więcej po prostu informacji, bo to są najgłówniejsze tezy.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
To jest taki materiał, że ktoś wszczyna z nami dyskusję i my nie mamy jakby 
pojęcia.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dla nas najważniejsze są tendencje.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Nie ma problemu. Ja mogę pokazać 2015 rok też, bo dane są, mamy przygotowane, 
więc nie ma sprawy.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tych najważniejszych podatków, z których finansujemy potem też inwestycje, bo 
to będzie istotne i jeszcze miałem zapytać jeżeli chodzi, do pani z WPR-u jeszcze, 
czy z tych wydatków majątkowych, których się nie udało zrealizować czy tam były 
już przewidziane te projekty melioracyjne?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale to są te, które już realizujemy? 
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Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, realizujemy. Jeśli chodzi o te przeciwpowodziowe to chyba niewykonanie 
chyba wynikało z tego, że wykonawca mimo, że wyglądało, że złoży fakturę, nie 
złożył, więc tu akurat nie było opóźnień.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Pani radna Dudek.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam zapytać o parę konkretnych pozycji z tego materiału, który otrzymałam. 
Strona… ułatwi to coś pani?   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Pytanie będzie do mnie czy do pani Skarbnik?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie wiem. Strona 162. Wypisałam sobie tylko tam, gdzie wykonanie jest stosunkowo 
niewielkie o to tylko chciałam zapytać.   
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Proszę pytać.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Strona 162 i to jest Koordynacja zadań z zakresu zarządzania kryzysowego i ochrony 
ludności, podzadanie przygotowanie i realizacja inwestycji. Tam jest 12,7%. 
Dlaczego takie małe? Jakie inwestycje nie zostały zrealizowane? Co było w planach?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Uzasadnienia są w innym miejscu, tam, gdzie są inwestycje robione. W skład tego 
zadania w zakresie wydatków majątkowych wchodzi projekt systemy ostrzegania 
mieszkańców przed zagrożeniami. To był projekt, na realizację którego ubiegaliśmy 
się o dofinansowanie unijne i w II połowie udało nam się pozyskać to 
dofinansowanie. W tym zakresie było przygotowane zamówienie publiczne 
dotyczące rozbudowy systemów ostrzegania styrenowego. Nie udało nam się 
rozpocząć tego postępowania, ale już w tej chwili umowa jest podpisana i zadanie 
zostanie zrealizowane w tym roku. Także to było później rozpoczęte zadanie. My 
byliśmy gotowi w zakresie finansowym i rzeczowym do realizacji, ale zależało nam 
na pozyskaniu dofinansowania, więc to było świadome opóźnianie, ale pozyskaliśmy 
dofinansowanie i uruchomiliśmy zamówienia. Już w tej chwili umowa jest 
podpisana. To była ostatnia umowa z całego pakietu zadań, bo Gdańskie Wody 
realizowały systemy pomiarowe wód. Wydział Zarządzania Kryzysowego realizował 
zakres związany z systemem ostrzegania syrenowego.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ale ta ochrona wód też jakoś słabo wypada.   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Ochrona wód to pewnie inny zakres. Były urządzenia pomiarowe w ramach tego 
samego projektu. Dlatego mówię o nim w całości, bo on się składa z kilku 
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elementów. Gdańskie Wody zdążyły. Wydział Zarządzania nie zdążył, ale w tej 
chwili umowa już jest podpisana i zakończymy to w tym roku.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Strona 169. Rewitalizacja obszarów zdegradowanych. Tam też jest przygotowanie i 
realizacja inwestycji 24,3%.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tutaj kolejny projekt, który po pierwsze czekaliśmy na podpisanie umów o 
dofinansowanie. Harmonogramy były przygotowane z dużym wyprzedzeniem. 
Pierwotnie zakładaliśmy realizację tych części składowych projektów 
rewitalizacyjnych w procedurze zaprojektuj i wybuduj, ale widząc co się dzieje na 
rynku zmieniliśmy system, więc w tej chwili zlecane są najpierw projekty, a 
realizacja będzie w kolejnym etapie, więc zmieniliśmy tryb postępowania na dwa, 
na wybór najpierw wykonawcy projektów, później realizacji, stąd i przesunięcia i 
zmiana harmonogramów. W tej chwili już rozstrzygamy kolejne przetargi, więc 
wydaje się, że skończymy w terminie, tylko innym trybem realizujemy zamówienia 
publiczne.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dziękuję. Strona 176. Tam jest podzadanie organizacja sytemu repatriacji. Tam 
była kwota przeznaczona 416 tys. zł, a została wykorzystane 265 tys. zł. To jest 
63,9%. Dlaczego nie została w całości wykonana?   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chociaż ściągnęliśmy trzy rodziny, a nie dwie. Jeżeli dobrze pamiętam, bo znam 
rodzinę państwa Bałtów, bo oni w drugie połowie roku dostali mieszkanie, także 
może to też z tego wynika. Może to jest jeszcze coś szerszego?  
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Niewykonanie planu wynika z niższych niż zaplanowano kosztów remontu 
mieszkania oraz mniejszej liczby osób przyjeżdżający indywidualnie, które mogłyby 
ubiegać się o pomoc finansową, np. koszty przejazdu. Czyli tak naprawdę to co 
było zaplanowane to jest kwestia tego, że nie zostało zgłoszone i nie zostało 
zrealizowane z tego co było w planie i miało być przeznaczone i dla tych osób i 
część osób nie została też zakwalifikowana, także to z tego tytułu wynika.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Bo nawet nie zostały dwie rodziny tylko trzy rodziny przyjęte. Pamiętam dokładnie 
tą uchwałę. 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Ale koszty z tego tytułu były mniejsze.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jedna rodzina została przetransportowana samolotem rządowym w grudniu 2016 
roku. To była ta rodzina, która nagle została przeniesiona.   
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Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
To zadanie i tak jest realizowane za każdym razem uzyskujemy wnioski do 
Wojewody i tak naprawdę tutaj są środki przeznaczone na podstawie decyzji 
Wojewody, także tutaj i tak jest kwestia taka, że dokumenty są składane i wszystko 
to co jest zapotrzebowane w stosunku do każdej rodziny otrzymujemy z zadań 
zleconych od Wojewody.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czyli zadanie wykonano, a wykonanie finansowe jest niższe? 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Dokładnie, ale to co zostało założone to zostało wykonane.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czyli najlepsze możliwe jeżeli chodzi o budżet.  
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Jeżeli tak to można określić.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale niekoniecznie panie przewodniczący, bo mieliśmy dostać całe zadanie 
finansowane tych rodzin, które w 2016 roku pani Premier tak szybko ściągnęła z 
Kazachstanu i za to zadanie nam nie oddano środków finansowych, bo nie 
zmieniono dobrze ustawy. Dlatego pan Prezydent zdecydował się o przyjęciu tej 
rodziny ponad ten program dwóch rodzin. Właśnie dlatego trzy rodziny zostały 
ściągnięte w zeszłym roku. Jedna z Gruzji, dwie z Kazachstanu.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Bardzo proszę pani radna.    
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Kolejne moje pytanie dotyczy zadania Poprawa warunków środowiskowych do życia 
w mieście. Tam jest podzadanie ochrona wód, strona 202 i tam jest wykonanie 
10,7%.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Niewykonanie wynika, to jest zadanie Wydziału Środowiska, z opisu wykonania 
wynika, że planowany do realizacji projekt rozwój systemu monitoringu wód 
podziemnych nie został zrealizowany z uwagi na unieważnienie postępowań 
przetargowych prowadzonych przez lidera. Nie widać niestety z jakiego powodu 
unieważniano. Czy nie było chętnych, czy przekraczały kwoty.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Poprosimy Wydział Środowiska o informację i przekazanie pani radnej.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Żeby kolejnym razem nie przedłużać spotkania, gdzie ja powinnam szukać tych 
odpowiedzi?  
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Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tu są tabelaryczne, a później opisowa część budżetu jest uporządkowana też 
według funkcji, zadań.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Są numerki. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dziękuję. To wszystko. 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Wyjaśnimy to, jakie przyczyny były tego unieważnienia. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca Wierzba.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ja wprawdzie nie do wykonania budżetu, ale jak już tutaj kolega radny 
Andrzejczak mówił o Jaśniejszym Gdańsku to chciałam zapytać czy gdzieś jest w 
planach budowa oświetlania ulicy tzw. Nowej Medyków, a to tak naprawdę jest 
Sobieskiego do Cygańskiej Góry, która jest jedną z nielicznych ulic, bardzo teraz 
uczęszczaną, po tym remoncie zrobionym, jest ciemno, bardzo ciemno, zwłaszcza 
od tej części Cygańskiej Góry, bo tutaj jeszcze mamy oświetlanie od ul. 
Sobieskiego. 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Niestety z pamięci nie jestem w stanie powiedzieć. Program Jaśniejszy Gdańsk w 
całości obejmował ok 400 ulic, generalnie istniejących ulic. Nie wiem, czy jest w 
nim cała Medyków. 
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To była robocza nazwa, natomiast to jest przedłużenie Smoluchowskiego do 
zakrętu i fragment Sobieskiego i Cygańskiej Góry. W projekcie, kiedy była 
remontowana to była nazywana Nowa Medyków. Później niestety nikt nie zmienił 
tej nazwy. To jest nadal geodezyjnie jako Smoluchowskiego.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Pani dyrektor sprawdzi i przekaże.   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To jest dość ważne.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Cały sposób przygotowywania pakiety Jaśniejszy Gdańsk opierał się na tym, że 
wszędzie tam, gdzie nie oświetlenia na istniejących ulicach miało to oświetlenie 
zostać postawione. Tam, gdzie nie istnieje ulica pewnie nie.   
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Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Istnieje w 100%.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Jeżeli istnieje i nie jest oświetlona to najprawdopodobniej jest w pakiecie, ale ja 
to jeszcze sprawdzę.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tam jest bardzo ciemno. Tam są rury GPEC-u utrudniające poszerzenie tej drogi, 
bo tam po jednej stronie są działki, po drugiej rury GPEC-u, ludzie się 
wyprzedzają. Tam jest teraz oblegana. Przecież autobus tam przez fragment 
jedzie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Sprawdzimy pani radna. 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Cała lista była publikowana na stronie. Znajdę to.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czy ktoś z państwa radnych ma jeszcze pytania do sprawozdania z budżetu za rok 
2017.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Mam prośbę o przesłanie prezentacji.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Oczywiście, nie ma problemu.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska przystąpiła do dyskusji, a następnie, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 6 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta 
Gdańska za 2017 rok. (Opinia nr 71-5/357-25/2018). 
  

PUNKT – 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 
nr 1564. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 kwietnia 2018 r. – sprawa BRMG.0006.121.2018). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1564. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1564. (Opinia nr 71-
5/358-26/2018).  
 

PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1565. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 kwietnia 2018 r. – sprawa BRMG.0006.122.2018). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: od kiedy otwieramy 
Kunszt Wodny?  
 
Pani Ewa Adamska – Kierownik Referatu ds. Mecenatu Kultury w Biurze 
Prezydenta ds. Kultury 
Planowane jest na jesieni między wrześniem a październikiem. Czekamy w tej 
chwili jak będą prace postępować. Plan jest taki, aby instytucja na jesieni 
rozpoczęła tam działalność.   
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Razem z makietą, bo tam jest zaprojektowana i w trakcie realizacji makieta i to 
ma być wspólnie po prostu połączone, budynek ma być oddany w najem instytucji.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
A odbiór od inwestora na kiedy jest przewidziany?  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Właśnie na jesień, ale dokładnej daty nie znamy, bo tam po prostu są opóźnienia. 
Miał być czerwiec, teraz jest wrzesień prawdopodobnie, ale to nie wiadomo czy 
będzie wrzesień.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
To można rozumieć tak, że najpierw cześć handlowa zostanie odebrana a potem 
dopiero Kunszt Wodny?  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Nie, Kunszt Wodny nie.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Chodzi mi o to, że same centrum handlowe zacznie działać chyba od maja.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Kunszt Wodny będzie później.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Inwestor przede wszystkim odda nam do dyspozycji budynek, który my będziemy 
wykańczać. Będziemy dostosowywać na potrzeby właśnie po pierwsze instytucji 
kultury, a potem makieta tam jeszcze będzie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Ten milion złotych to jest na wyposażenie?  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Nie, wcześniej było dofinansowanie te 1,3 mln zł na wyposażenie, a teraz już jest 
na utrzymanie.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Koszty inwestycyjne są zbilansowane w odrębnej pozycji.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli można rozumieć w ten sposób, że jeżeli milion złotych przekazujemy na 
ostatni kwartał to koszt roczny będzie ok 4 mln zł? 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Nie, to za duża kwota. Tyle to nie będzie.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tam budżet inwestycyjny znacząco się zwiększył.  
 
Pani Ewa Adamska – Kierownik Referatu ds. Mecenatu Kultury w Biurze 
Prezydenta ds. Kultury 
Te koszty są związane z zatrudnieniem osób odpowiedzialnych za budynek, za jego 
eksploatację, zapewnienie ochrony i sprzątania budynku, właśnie za obsługę 
makiety, za obsługę techniczną przy nowej Sali kinowo – konferencyjnej.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli typowe koszty bieżące.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Na rozruch tej działalności. Natomiast kalkulacja taka jest w mieście co do Kunsztu 
Wodnego i najwyżej to państwu też przekażemy. Będziecie państwo mieli rząd 
wielkości, wiedze jak to wygląda.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Rozumiem, że będziemy mieli w projekcie budżetu na 2019 rok.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
To już będzie cały rok. 
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Kunszt Wodny będzie oddzielną jednostką?  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Nie. To będzie Instytut Kultury Miejskiej. Tam będzie ich siedziba też.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1565. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
zawarty w druku nr 1565. (Opinia nr 71-5/359-27/2018).  
 

PUNKT – 4A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa oraz 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk 
nr 1559. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 kwietnia 2018 r. – sprawa BRMG.0006.116.2018). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1559. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty w druku nr 1559. (Opinia nr 71-
5/360-28/2018).  
 

PUNKT – 4B 
 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych – 
druk nr 1560. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 kwietnia 2018 r. – sprawa BRMG.0006.117.2018). 
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Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1560. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty w druku nr 1560. (Opinia nr 71-
5/361-29/2018).  
 

PUNKT – 5 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Otrzymaliśmy korespondencję w sprawie dofinansowania wyjazdu letniego 
młodzieży z dzielnicy Orunia – Św. Wojciech – Lipce. Wydział Rozwoju Społecznego 
poinformował nas, że istnieje otwarty konkurs ofert dla organizacji pozarządowych, 
w którego budżecie jest pół miliona złotych. Konkurs został rozstrzygnięty w dniu 
28 marca. Termin składania ofert upłynął w dniu 5 marca, natomiast Gdańska 
Fundacja Innowacji Społecznych, która prowadzi Dom Sąsiedzki przy ul. Gościnnej 
nie złożyła niestety oferty w przedmiotowym konkursie. W związku z tym, że nie 
można w żaden inny sposób dofinansowywać takiego wyjazdu niestety nie można 
przekazać im środków. Trzeba przekazać tej Fundacji, żeby w przyszłym roku 
wystąpiła o stosowny grant i wystartowała w tym konkursie. Taką dostaliśmy 
informację.  
Druga informacja dla państwa radnych zgodnie z prośbą skonsultowałem się z 
panem pełnomocnikiem ds. Jamboree z panem Kłosem i została zaproponowana 
data 9 maja czyli środa po weekendzie majowym na taką wizytę studyjną związaną 
z tym terenem.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To będzie w ramach komisji?  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Nie będzie to w ramach komisji. Natomiast było to przedmiotem obrad wielu 
naszych posiedzeń więc liczę na to, że państwo będą.    
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Chciałabym omówić jeszcze jedną rzecz, odnośnie podwyżek w administracji i 
obsłudze w edukacji. Jesteśmy po uzgodnieniach ze związkami zawodowymi. 
Została dokonana analiza stanowisk.   
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Strasznie dużo dziwnych stanowisk.  
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Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
WRS wykonał bardzo dużą, analityczną pracę. Są ustalone zasadnicze 
wynagrodzenia dla stanowisk.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Te stanowiska będą w jakiś sposób zmieniane?   
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
One nie będą zmieniane, tylko wydział podszedł w ten sposób, że ustalił kwoty 
średnie wynagrodzenia zasadniczego, żeby to nie były kwoty dowolne, ale dano 
wytyczne co do konkretnych kwot na każde stanowisko.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W układzie zbiorowym są grupy potworzone i w tych regulaminach wynagradzania 
są potworzone grupy i do każdej grupy są tworzone widełki wynagradzania 
zasadniczego.   
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rozumiem, że zrobiono coś takiego, że te widełki trochę podniesiono, a do tego 
jeszcze pogrupowano tych wszystkich z układu zbiorowego do odpowiednich 
widełek. Tak mam to rozumieć? 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Tak można to rozumieć. Docelowo jest nasze stanowisko takie, żeby po prostu 
poszczególne stanowiska miały widełki swoje. Żeby nie było takich rozbieżności, 
różnic, że jedna pani na tym samym stanowisku ma zupełnie inne wynagrodzenie 
niż w innej szkole.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Przepraszam, że wchodzę w zdanie, po tych negocjacjach ze związkami 
zawodowymi w WRS-ie słyszałem na bieżąco, że chodzi też o to, nie można 
uszeregować pracowników, bo są potworzone takie stanowiska, które np. pan do 
koszenia trawy, specjalista ds. kosiarki, w jednej szkole taki był specjalista i to był 
problem.   
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Albo sekretarz.   
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
To wyjaśniliśmy związkom, że sekretarz i sekretarka to są dwa różne stanowiska. 
Sekretarz ma uposażenie na poziomie 2800 zasadnicze, sekretarka 2400.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy sekretarz ma dodatek funkcyjny?  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Ma.  
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Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
W układzie zbiorowym wymienione są stanowiska, do których przysługuje dodatek 
funkcyjny i sekretarz również jest tam wymieniony. Natomiast nie pamiętam w tej 
chwili w której grupie. Nie wzięłam układu zbiorowego ze sobą. 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Teraz to się dzieje. Są już wypłacone wyrównania od stycznia. My jeszcze 
informacji z GCUW zwrotnych nie mamy. One powiedziały, że nie dadzą rady do 
końca miesiąca. W maju może nam tą zwrotną informację dadzą, wtedy my 
będziemy wiedzieli jakie faktyczne kwoty poszły. Rozumiem, że państwo sobie taką 
informację życzycie? 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
My byśmy chcieli, żebyśmy mieli te stanowiska tak jak Wydział Rozwoju 
Społecznego tego pragnie, ustandaryzowany, bo potem są problemy czy intendent 
w jednej szkole odpowiada za to samo co w innej szkole. 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Pan chciałby zakres czynności?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Nie. Ja w ten temat nie chciałbym wchodzić w ogóle.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Generalnie chodzi o to, że ludzie w innej szkole robią to sama i są różne stanowiska 
i różne wynagrodzenia.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale trudno to sprawdzić, bo mają też inne obowiązki wpisywane.  
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Największą kwotę podwyżek to można powiedzieć, że obsługa kuchni i kucharze i 
szefowie kuchni i pomoce kuchenne z tego względu, że po prostu te osoby …  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A panie sprzątające? Mają już te 2000 zł zasadniczego? Mówimy o brutto cały czas. 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Zasadniczego tak, dochodzi do tego wysługa i premia.  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Celowo pytałam o panie sprzątające, ponieważ dzisiaj najniższe wynagrodzenie ma 
wynosić 2000 brutto, a ja wiem, że ono jest tak interpretowane 2000 brutto łącznie 
z premiami.  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
To minimalne wynagrodzenie to jest właśnie kwota 2100 zł, ale tu nie mówi się o 
wynagrodzeniu zasadniczym, tylko wynagrodzenie zasadnicze plus wysługa, plus 
premia i tu w zasadzie już w tej chwili nie powinnyśmy mieć takich osób, które nie 
osiągają tego minimalnego wynagrodzenia. Najniższa kwota to jest 1800 zł, która 
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jest przez nas sugerowana plus do tego doliczone 20% wysługi i premii 20% to już 
zapewnia nam 2500 brutto.  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jeżeli ktoś nie ma 20 lat? 
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
To mogą być jednostkowe przypadki, natomiast w większości jednak to są osoby z 
dłuższym stażem.  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam jeszcze jedno pytanie jak już mówimy o tych wynagrodzeniach to po takiej 
mojej wstępnej analizie, bo gdzieś padły pytania, ja nie potrafiłam na nie 
odpowiedzieć. Pytałam Wydział Rozwoju Społecznego, żeby odpowiedzieli, ale nie 
dostałam do tego momentu, różne ekwiwalenty za odzież ochronną w różnych 
szkołach za wykonywanie tych samych czynności, czyli np. nauczyciel wychowania 
fizycznego on musi mieć strój, pracodawca musi mu zapewnić strój i w jednej 
szkole dostaje 65 zł za buty, spodenki i dres, a w drugiej dostaje 100 zł za dres, a 
za klapki następne 200 zł. To jest na rok bądź dwa lata. Dlatego próbowałam to 
rozgryźć jak to wygląda i każdy pracodawca ma swój regulamin, a to trochę … 
wfista jest wfistą, przepraszam, że tak mówię, pani sprzątająca jest panią 
sprzątającą, na tych samych stanowiskach mamy wynagrodzenia określone drogą 
układu zbiorowego i w niektórych za okulary ekwiwalent dostają 550 zł, a w 
niektórych szkołach 300 zł, albo jeszcze i 100 zł. Stąd moje pytanie czy to gdzieś 
jest uregulowane, sprawdzone, podporządkowane.     
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Na pewno tak jak pani mówi każda ze szkół to jest odrębny zakład pracy i każda z 
nich niestety ma … 
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale ten sam budżet jest.  
 

Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Budżet zgadzam się, natomiast nie ma na razie takich uregulowań jednakowo dla 
wszystkich i nawet nie wiem czy przepisy prawa pozwolą nam na wprowadzenie 
takich uregulowań. Nie potrafię powiedzieć. To jest rzecz do sprawdzenia, ale 
zanotuję sprawę i spróbuję to dalej rozeznać.  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Buntują się nauczyciele, że w jednej szkole pracują i dostają tyle, a w drugiej 
dostają tyle, a ciągle mówimy o budżecie miasta Gdańska. Musi być regulamin 
wynagrodzenia, zarządzeniem wprowadzone dyrektora, natomiast w szkołach jest 
różnie i ci, którzy dostają mało buntują się, dlaczego ci, którzy dostają dużo w 
innych szkołach mają. Od czego to zależy.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Może trudność wykonania. Jeżeli pani sprzątająca ma w jednej szkole tysiąc ileś 
dzieci, a w innej trzysta to może to.  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale są przeliczniki.  
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ale nie wykonywana praca tylko ekwiwalent za odzież.  
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Jest to temat do odrobienia.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Zwracam na to uwagę, bo takie pytania się pojawiają.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji 
To nie jest tak, że w każdej szkole są związki zawodowe i układ zbiorowy jest 
uzgadniany ze związkami? 
 
Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 
Ale nie wszędzie są związki.  
 
Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Zakładowy układ zbiorowy jest jeden dla całego miasta i obowiązuje wszystkie 
placówki pracowników niepedagogicznych zatrudnionych w szkołach, natomiast 
regulaminy odnośnie kwot za ekwiwalent i tego co się należy to jest odrębnie w 
każdej placówce już robione. Czy on wymaga uzgodnień ze związkami zawodowymi 
to nie znam na tyle przepisu…  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Wymaga. 
 
Pani Anna Suszyńska – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeżeli wymaga to to na pewno jest zaopiniowany, natomiast skąd wynikają różnice 
nie wiem. Jest to sprawa do sprawdzenia.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania? Nie widzę. Szanowni państwo po 
konsultacji okazało się, że musimy opiniować jeszcze druk nr 1567. Mamy osobę 
referującą i nie chcę państwa zapraszać na kolejne posiedzenie, więc wnoszę o 
wprowadzenie do porządku obrad druk nr 1567 projekt uchwały Rady Miasta 
Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia 
wspólnej polityki kulturalnej Miasta. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie powyższego projektu 
uchwały do porządku obrad i zaopiniować go w obecnym pkt. 
 
Głosowanie za zmianą w porządku obrad Komisji: 
7 za – jednogłośnie 
 
Pani Ewa Adamska - Kierownik Referatu ds. Mecenatu Kultury w Biurze Prezydenta 
ds. Kultury przedstawiła projekt uchwały, a następnie wobec braku pytań do 
przedmiotowego projektu uchwały przewodniczący Komisji poddał jego przyjęcie i 
pozytywne zaopiniowanie pod głosowanie. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Ewę Adamską – Kierownik Referatu ds. Mecenatu 
Kultury w Biurze Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty w 
druku nr 1567. (Opinia nr 71-5/362-30/2018).  
  
 
Wobec braku dalszych spraw związanych z tym punktem Przewodniczący zamknął 
posiedzenie Komisji. 
 
 

Koniec -  godz.17:15 
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